
Zápis 2/2025 z jednání Komise životního prostředí 

Konaného dne: 26. 3. 2025 od 16:30 hodin 

Místo: MěÚ Chrudim, Pardubická 67, malá zasedací místnost v 1. p.   

Přítomni:   Jiří Hlavatý  

                            Jan Doucek  

                            Jaroslav Moučka 

                            Pavel Starý 

                            Naděžda Gutzerová  

                            Silvie Brázdová 

   Kateřina Floriánová  

 

                                                            

Omluveni:   Daniel Vodák     

                            Kateřina Jánská 

                            Tibor Schwarz 

 

                                                                                                    

Program: 

1. produkce, náklady a snížení SKO v souvislosti se zavedením sběru využitelných složek 

2. sběrná separační místa 

3. separační dvůr 

4. třídění v lokalitách sídlišť a BD - meziroční porovnání 

 

 

 

1. Produkce, náklady a snížení SKO v souvislosti se zavedením sběru využitelných 

složek 

Komise projednala výsledky produkce a svozu odpadu v letech 2023 a 2024 (příloha č. 1) a 

vyjádřila nad nimi znepokojení. Produkce odpadu v roce 2024 převyšovala produkci roku 2023.  

Od ledna roku 2025 byl stanoven nový systém svozu, u rodinných domů svoz směsného 

komunálního odpadu (SKO) probíhá jednou za čtrnáct dní, nově zařazený svoz plastu a papíru 

jednou měsíčně. U bytových domů a v sídlištích zůstala frekvence svozu SKO zachována 

jednou týdně, tříděné komodity jsou ze sběrné sítě města sváženy pravidelně týdně. Vzhledem 

ke krátkému časovému úseku od zavedení nového svozového systému nelze porovnat produkci 

tříděného komunálního odpadu a směsného komunálního odpadu s lety 2023 a 2024. Komise 

proto navrhuje vyhodnotit produkci svážených komodit za 1. polovinu roku 2025 a následně na 

základě předložených výsledků zjištěný stav posoudit. Do vyhodnocení budou zapracovány 

relevantní údaje k možnosti posouzení splnění normativů sankčních opatření (množství SKO 

na obyvatele, dodržení procenta vytřídění). 

V další diskusi komise konstatovala, že hlavní problém nedostatečné separace a souvisejícího 

nedostatečného poklesu objemu SKO je v systému třídění v sídlištích a zástavbách bytových 

domů. Doporučuje se na tento problém zaměřit, motivovat občany, případně navýšit kapacitu 

nádob na tříděný komunální odpad v těchto lokalitách.  



Dále komise prodiskutovala zvážení finanční motivace pro obyvatele, kteří podporují třídění 

odpadů. 

Počty obyvatel města v rodinných domech a na sídlištích nelze ze statistik s přesností zjistit. 

Dle dostupných dat a údajů žije na sídlištích v Chrudimi cca ½ obyvatel města.  

Dále bylo prezentováno, že poskytovatelem služeb - analýza dat, poradenství + péče 

o   zákazníka, marketing PR, evidence je JRK Česká republika s.r.o. (cca 208 000 Kč bez DPH 

/rok).   

2. Sběrná separační místa 

V souvislosti se zavedením systému sběru papíru a plastu od domu se prozatím počty sběrných 

separačních nebudou měnit, v první polovině roku 2025 zůstávají zachovány. Předpokládá se 

pouze jejich revize a v lokalitách u rodinných domů případné snížení počtu nádob ve sběrném 

místě (kontejnerů na plasty, papír) V druhé polovině roku dle výsledků vyhodnocení množství 

svážených komodit lze uvažovat o případném zrušení nevytížených sběrných míst, nebo jejich 

přemístění např. do sídliště Víta Nejedlého.  

V rozpočtu města je jako každoročně alokováno 300 000 Kč na revitalizaci několika sběrných 

míst ve městě.   

3. Separační dvůr  

Na MěÚ Chrudim bylo dne 4. 12. 2024 doručeno datovou schránkou Zahájení společného řízení 

v navazujícím řízení „Separační dvůr Chrudim, Chrudim IV, Průmyslová zóna západ“ (příloha 

č. 2). 

4. Třídění v lokalitách sídlišť a BD - meziroční porovnání 

Viz bod 1.  

5.  Ostatní 

Doporučení komise k Projektu polní stezky zvážit výsadbu jiného druhu dřevin než je bříza a 

to z důvodu její náročnosti a krátkověkosti.   

 

Příští jednání KŽP se uskuteční 23. 4. 2025 v 16:00 na MěÚ Chrudim, Pardubická 67, v malé 

zasedací místnosti u tajemníka, 1. p., č. 225.  

 

 

 

 předseda komise ŽP 

 Ing. Jiří Hlavatý 

 

Zapsala: Kateřina Floriánová, tajemnice KŽP 

Ověřil: Jiří Hlavatý 


